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in Vogelvlucht
  Van 
het bestuur

Het nieuwe jaar is alweer een paar 
maanden oud als u deze eerste 
WijkInfo van 2024 in de brievenbus 
vindt. Zo snel gaat de tijd. Vooral 
de eerste paar weken van januari 
met de diverse bijeenkomsten 
en nieuwjaarsrecepties waar 
we als bestuur acte de présence 
geven. Geen moeite, want het zijn 
meestal leuke bijeenkomsten met 

gezellige mensen. Op dit soort avonden kun je vaak direct 
dingen bespreken en afspraken maken. Dat gaat sneller dan 
een mailtje heen en weer.

De nieuwjaarsreceptie van de wijkvereniging/wijkberaad 
was deze keer de eerste in een reeks. Een verslagje vindt u 
elders in het blad. Altijd gezellig. Er mogen alleen wat meer 
leden en bewoners op de bijeenkomst komen. Ook van de 
zijde van het stadsdeelkantoor was er geringe belangstelling. 
Jammer. Op zulke bijeenkomsten kweek je saamhorigheids-
gevoel en bevorder je participatie, iets waar de gemeente 
voortdurend op terugkomt. De praktijk is helaas iets anders. 
Maar wie weet, volgend jaar beter?!

Besturen is niet alleen naar leuke evenementen gaan. Seri-
euze zaken komen ook op ons pad, zoals de commotie over 
de opvang van vluchtelingen in Kijkduin.
Het bestuur heeft zich afzijdig gehouden van de discussie 
over de opvang in Atlantic Hotel van vluchtelingen. Een dank-
je-wel bijeenkomst in Pavarotti, waar het bestuur vertegen-
woordigd was, georganiseerd door COA en deelgenomen 
door de hoofdzakelijk Syrische vluchtelingen en het stads-
deelkantoor was een succes. Praten met een ontheemde 
is anders dan het lezen in een krant of het journaal op TV. 
Uw voorzitter heeft een zeer plezierige en leerrijke ochtend 
gehad.

Op 5 februari heeft het document Wijkagenda het daglicht 
gezien. Tijdens de Bewoners Informatie Avond in november 
heeft de projectleider uitvoerig gesproken over de betekenis 
van dit document, waarin bewonersdeelname centraal heeft 
gestaan. De wijkagenda is aangeboden aan de stadsdeelwet-
houder Bredemeijer door de voorzitter van het wijkberaad in 
het bijzijn van diverse bewoners in het buurtgebouw Wings.

De secretaris van het bestuur, Cornelia v.d. Wacht, heeft een 
zeer ingrijpende schouderoperatie ondergaan, hetgeen een 
langdurige herstelperiode tot gevolg heeft. Op het moment 
dat ik dit schrijf zit ze volop in het revalidatieproces. Op het 
moment dat u dit leest is ze hopelijk een eind op weg naar 
volledig herstel. Secretariaat en bestuur missen haar enorm!

De komende weken gaat het bestuur zich voorbereiden op 
de Algemene Leden Vergadering op donderdag 28 maart 
2024. De nu nog aspirant penningmeester zal aan de leden 
worden voorgesteld. De vergadering vindt dit jaar plaats 
in de middag, aanvang 15.30 uur. Wellicht dat er nu  meer 
leden aanwezig kunnen zijn.  Heel graag tot dan!

Hank Hoogwout

De contributie is slechts € 17,50 per jaar. 
Via www.walboduin.nl kunt u zich met een paar 
klikken aanmelden. 

U geeft ons met uw lidmaatschap de verzekering 
dat we door kunnen gaan met de activiteiten van de 
vereniging en het wijkberaad. 

Dus, WORD LID!! 

 Steun uw wijkvereniging

Uitbreiding bestuur
Het bestuur van wijkvereniging Bohemen-Waldeck-
Kijkduin komt graag in contact met een wijkbewoner 
die met enthousiasme het bestuur wil versterken. 

Er wordt 1x per maand vergaderd op de woensdagavond.  
Wilt u meedenken en besluiten nemen voor zowel de vereniging 
als het wijkberaad, dan zien wij uw mailtje met belangstelling 
tegemoet.
                                         hankhoogwout@kpnplanet.nl

Redactielid 
gezocht!

De redactie van de WijkInfo is op zoek naar iemand die de huidige 
redactieleden kan ondersteunen. Er wordt specifiek gezocht naar 
iemand die het leuk vindt 4x per jaar een artikeltje te schrijven over 
onderwerpen die in de redactievergadering worden besproken.
Dit zal niet veel tijd kosten, hooguit per WijkInfo een aantal 
dagdelen. De WijkInfo komt 4x per jaar uit. Er zijn even zoveel 
redactievergaderingen van een uurtje.

Denkt u dat u degene bent waar we naar op zoek zijn?  Meldt 
u zich dan per mail info@walboduin.nl, en we zullen direct contact 
met u opnemen.

Kent u het blad niet, dan kunt u diverse jaargangen bekijken via 
walboduin.nl/actueel.

                                                    De redactie

WORD 
LID!

mailto:info@walboduin.nl


De eerste week van januari bezoek ik het 
Atlantic hotel. Bij de ingang meld ik mij bij 
een van de aanwezige bewakers. Zonder 
afspraak loop je hier niet zomaar naar 
binnen en dat is goed te begrijpen na alle 
commotie die medio november ontstond 
rond de nieuwe bewoners in dit hotel. 

Bij de lift en in de gangen van het hotel 
staan groepjes mannen met elkaar druk 
en vriendschappelijk te kletsen, je voelt 
een lichte spanning alsof er iets staat te 
gebeuren. Later begrijp ik dat de mannen 
al bezig zijn met afscheid nemen. Ze 
wisselen nog wat laatste nieuwtjes en 
verhalen uit. Wie gaat straks waar naar 
toe, wie blijft in de zelfde groep, en wie 
zien ze misschien nooit weer? Buiten staat 
al een touringcar met draaiende motor 
te wachten om de eerste groep weg te 
brengen.

Bij het kantoor van het Centraal Orgaan 
Opvang Asielzoekers (COA) ontmoet ik 
de locatiemanager en de woordvoerder 
die mij uitgebreid te woord staan. “Dat 
weekend toen deze groep hier arriveerde 
zal ik niet snel vergeten” vertelt de woord-

voerder. “De situatie in Ter Apel was op dat 
moment onhoudbaar. Er sliepen mensen 
buiten op het grasveld en op stoelen in 
de wachtruimte van het IND. Het vroor 

’s nachts drie graden. Op vrijdagavond 
sloeg de directeur van het COA alarm en 
ging rondbellen bij enkele Nederlandse 
gemeentes. Bij de gemeente Den Haag 
kreeg hij gehoor bij wethouder Marielle 
Vavier. Om snel tot een besluit te komen 
kwam op haar initiatief zaterdagochtend 
het college online bijeen en gaf het 
groene licht. De eigenaar van Hotel Atlan-
tic liet vervolgens weten dat hij bereid 
en in staat was om een noodopvang in te 
richten voor deze groep vluchtelingen.” 

De woordvoerder: “Medewerkers van de 
gemeente gingen in allerijl aan de slag 
om brieven voor buurtbewoners te printen 
met een uitnodiging voor een bewoners-
bijeenkomst op de dinsdag. Zaterdag 
werden deze brieven al in de bus gedaan. 
Zondag kwamen de eerste vluchtelingen. 
Idealiter doe je dit andersom. Maar de 
nood was hoog. We hebben het hier over 
mensen van vlees en bloed, mensen 
zonder dak boven hun hoofd, mensen die 
helemaal niks hebben. Hoe wil je daar als 
land mee omgaan?”

De locatiemanager: “Ik ging met mijn 
team direct op zaterdag aan de slag om 
hier in het hotel drie etages in te richten 
en kamers gereed te maken voor deze 
groep. Een enorme klus! Toen de eerste 
mensen die zondag binnenkwamen zagen 
we de spanning en vermoeidheid op 
hun gezichten. Ze stapten uit de bus met 
ieder een grote boodschappentas met 
daarin al hun bezittingen. Waar Ter Apel 

Acht weken noodopvang in 
Hotel Atlantic
Half november kwamen ze aan, hun hele hebben en houwen verpakt in een big 

shopper tas. Hun komst leidde tot aandacht van politici en media. Half januari 

vertrokken ze weer, naar andere opvanglocaties. Hoe verliep de opvang van 

deze groep asielzoekers in onze wijk? Na alle onrust in het begin blijven bij veel 

wijkbewoners en vrijwilligers die in actie kwamen voor deze groep vluchtelingen 

vooral de positieve ervaringen achter. 
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ligt, of Kijkduin, ze hadden geen idee. Ze 
waren vooral opgelucht. Ik heb hen allen 
verzekerd dat ze hier veilig zijn en op 
adem kunnen komen. Mijn team heeft hen 
vervolgens begeleid naar hun kamers en 
hen uitgelegd hoe alles in dit hotel werkt. 
Ik zag hen al vrij snel ontdooien en bijko-
men. Ze konden gelukkig weer een beetje 
lachen en grapjes maken met elkaar.”  

“We kregen de volgende dag te maken 
met enkele boze buurtbewoners” vertelt 
de locatiemanager. “Een aantal wist 
binnen te dringen via het sousterrein en 
stelde zich bedreigend op. Ook ontving het 
hotel veel dreigementen op social media. 
Indringers moesten worden verwijderd 
door ons beveiligingspersoneel. De politie 
moest de groep vluchtelingen beschermen 
tegen deze kleine groep boze mensen”.

“Onze groep heeft natuurlijk wel wat 
gemerkt van alle onrust en van het bezoek 
van Wilders en de aandacht van de pers. 
Ze begrepen het niet. De vorige dag 
kregen ze nog taart en andere vriendelijke 
welkomst-attenties van enkele mensen uit 
de buurt. En dan dit. We hebben met ons 
team van COA geprobeerd uit te leggen 
wat er aan de hand is ons land, welke 
discussies er worden gevoerd over asiel-
zoekers en welke politieke partij als grote 
winnaar van de verkiezingen uit de bus 
kwam. Maar vooral heb ik hen verzekerd 
dat ze zich veilig kunnen voelen. En met al 
ons personeel en de aanwezige beveiligers 
is dat gelukt”. 

Terwijl we samen rondlopen over de drie 
etages die zijn gereserveerd voor deze 

groep zie ik enkele Duitse toeristen met 
opblaasbeesten uit de lift stappen, op weg 
naar het zwembad. De locatiemanager: 
“De liften zijn eigenlijk de enige plek 
waar de overige gasten van dit hotel onze 
bewoners tegen kunnen komen. Vooral nu 
de lift die eigenlijk voor ons was gereser-
veerd buiten bedrijf is. Maar ik denk dat de 
meeste reguliere gasten in dit hotel weinig 
hebben gemerkt van onze groep. Het COA 
kon in dit hotel de verdiepingen voor de 
vluchtelingen goed afscheiden van de ove-
rige hotelgasten. Onze bewoners kunnen 
niet naar het zwembad of de fitness en 
hebben hun eigen aparte eetzaal”. 
Ze vertelt me dat deze groep – in totaal 
115 mensen - hoofdzakelijk bestaat uit 
mannen uit Syrië, Jemen, er zijn enkele 
Koerden, een paar komen uit Eritrea, 
Congo. De meesten kwamen hier via 
Ter Apel en zijn in afwachting van hun 
asielprocedure. Er zijn twee vrouwen uit 
Rusland en Belarus. Velen zijn de oorlog 
ontvlucht, enkele zijn hier vanwege hun 
vervolging als homoseksueel. Er zijn hier 
mensen die in een bootje de Middellandse 
Zee zijn overgestoken. Sommigen kwamen 
hier met verwondingen als gevolg van 
granaatscherven. 

In de eetzaal met uitzicht over het duin-
landschap ontmoet ik enkele bewoners. 
Ze komen uit Syrië. Enkele spreken een 
beetje Engels. Een van hen, Samer Awad, 
een advocaat uit Latakia, kan zich al ver-
rassend goed verstaanbaar maken in het 
Nederlands. Hij is bijzonder nieuwsgierig 
naar het wijkmagazine waarvoor ik schrijf. 
Hij legt me uit dat hij zelf enkele boeken 
heeft geschreven over de oorlog in Syrië. 
Met enkele van zijn lotgenoten is hij bereid 
voor mij op de foto te gaan. 

Terug in de hal bij de lift komen we Ellie 
van Vliet tegen. Ellie woont in onze wijk 
en gaf hier als vrijwilliger 7 weken lang, 
4 ochtenden per week Nederlandse les 
aan deze groep. “Ze kwam op een dag 
in november gewoon aanwaaien om 
haar hulp aan te bieden”- vertelt de COA 
locatiemanager. “En ze bracht de volgende 
dag haar buurvrouw mee die ervaring had 
met lesgeven en ook graag wilde helpen. 
Je verdient een lintje Ellie!” Ellie moet 
hartelijk lachen “Ik had zeer gemotiveerde 
leerlingen. Ze deden zo hun best. We 
vonden het enorm plezierig om met hen 
te werken”. 

“En zo waren er zovelen uit de buurt die 
graag iets wilden betekenen” vertelt het 

COA team mij . “We kregen lesmateriaal 
van de internationale school, mensen 
brachten pepernoten, kerstkransen, taart, 
zelfgebakken koekjes, zelfgebreide sjaals, 
kleding en allerlei cadeaus. Ze stuurden 
kaartjes met nieuwjaarswensen en wel-
komstboodschappen. Wijkbewoners boden 
aan taal-wandelingen te houden met onze 
bewoners in de duinen. Ook de eigenaar 
van restaurant Pavarotti Kijkduin heeft ons 
zijn goede hart getoond. Hij wilde graag 
eens kennismaken met onze bewoners en 
was enorm behulpzaam bij het organise-
ren van een mooie bijeenkomst samen 
met alle vrijwilligers uit de wijk”.

“In het begin zagen we helaas enkele 
vervelende bewoners” vervolgt de 
locatiemanager. “ Dat er aanvankelijk veel 
vragen waren en dat mensen in de wijk 
zich niet gehoord voelden bij de komst van 
deze groep, alle begrip. Ze hebben recht 
op uitleg. Maar die dreigementen waren 
niet fijn. Wat bij ons vooral blijft hangen 
als herinnering aan de afgelopen weken 
zijn de vriendelijke mensen uit deze wijk, 
de hartelijke bewoners hiernaast van 
Hagheduin, buurtbewoners die oprecht 
verdrietig waren en zich schaamden voor 
alle negatieve aandacht die er was voor 
deze groep vluchtelingen. Hun aanbod om 
ons te helpen was bijna niet bij te houden. 
We moesten af en toe zelf mensen 
teleurstellen. Fantastisch dat deze wijk zo 
in elkaar zit. Het slot van dit avontuur was 
heel anders dan het begin!”. 

Richard Roemers

Groepje vluchtelingen wacht op vertrek uit het 
Atlantic Hotel.

Welkomstberichtjes en nieuwjaarswensen van 
buurtbewoners
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Werk in de Wijk
Tekst en foto’s: Jan Hofker

Kijkduin-Bad
“Nieuw Kijkduin” begint steeds meer zijn 
beoogde vorm te krijgen. Hieronder enkele 
foto’s ter illustratie. 

De Gemeente is volop bezig met de 
herinrichting van de buitenruimte. Hier, 
bij de toegang naar Kijkduin-Bad wordt 
het plantsoen tussen de flats aan de 
Westkapellelaan en de Kijkduinsestraat 
vernieuwd. Later krijgt ook de overzijde 
van de weg een opknapbeurt.

Tussen de nieuwbouw en het hotel ligt 
de ingang van de ondergrondse garage. 
Ook het begin van de aftakking naar de 
garage van het hotel is al zichtbaar, maar 
de afbouw daarvan wacht op de renovatie 
en de nieuwbouw van “Atlantic”. Ook de 
fietsenstalling voor zo’n 400 fietsen onder 
het Deltaplein is al in ruwbouw gereed. 
Het Deltaplein zelf wordt, inclusief de 
geplande kiosken, voor het zomerseizoen 
tot aan de terreingrenzen van het hotel 
ingericht.

Onder Nieuw Kijkduin is de grote parkeer-
garage voor ruim 600 auto’s al gereed. 

Het casco van de drie laatste gebouwen is 
klaar. Zowel binnen als in de buitenruimte 
vindt de verdere afwerking plaats.

De weg tussen de nieuwbouw en de 
‘sterflats’ ligt in de buurt van de Kijkduin-
sestraat lager dan de vloer van de begane 
grond van de nieuwbouw. Daar wordt de 
straat verhoogd en vernieuwd. Achter het 
bouwhek is het rode asfalt van het nieuwe 
fietspad langs de kust te zien, dat eerst 
langs de sterflats liep. Die nieuwe ligging 
voorkomt dat fietsers het autoverkeer aan 
het eind van de Kijkduinsestraat moeten 
kruisen. 

Impressie van het vernieuwde NH Hotel 
Atlantic, gezien vanaf de Deltapromenade 
van Nieuw Kijkduin. Voor de uitbreiding is 
onlangs een omgevingsvergunning aan-
gevraagd. Een groot deel van de oudbouw 
wordt gerenoveerd.

Langs de kust wordt de nieuwe boule-
vard met de terrassen voor de horeca en 
winkels aangelegd. 

Middin
Begin januari heeft zorgorganisatie 
Middin-Kijkduin een omgevingsvergun-
ning aangevraagd voor het tweede deel 
van de vervangende nieuwbouw van de 
huisvesting. Het eerste deel betreft een 
complex van drie bouwlagen met ieder 16 
studio’s en bijbehorende voorzieningen. 
Wij hebben in de zienswijze (zie ook 
Wijkinfo 4 -2023) aandacht gevraagd voor 
de aantasting van de privacy van de woon-
wagenbewoners. Wij zijn benieuwd wat de 
gemeente gaat doen, om na de berisping 
door het College voor de Rechten van de 
Mens in 2018 betreffende de ongelijke 
behandeling van woonwagenbewoners, 
niet opnieuw tot de orde te worden 
geroepen.
Bij het tweede deel komen de twee ove-
rige gebouwen aan de orde. Complex 2, 
tegenover de woningen in Duinslag, heeft 
in de vergunningsaanvraag 2 bouwlagen 
en complex 3 met 3 bouwlagen loopt 
parallel aan de woningen aan de Buiten-
klingen. Onze zienswijze gaat vooral om de 
oneigenlijke argumenten die de gemeente 
in het Plan Uitvoeringskader Kader (PUK) 
gebruikt om de ligging van de gebouwen 
te onderbouwen. Wij zien graag dat deze 
gebouwen van plaats gewisseld worden.   

           

Ligging nieuwe gebouwen Middin

Véél werk in de wijk
In onze commissie Ruimtelijke Ordening, 
Welzijn en Milieu hebben de leden 
verschillende aandachtsgebieden. Johan 
Bommelé houdt zich vooral bezig met 
‘Verkeer en openbare ruimte’. Dat heeft 
o.a. te maken met zijn lidmaatschap 
van de Haagse tak van de Fietsersbond. 
Wellicht heeft u wel eens bij Meer en Bos 
de groene bordjes van de Parkenroute 
gezien, een fietsroute langs en deels door 
de Haagse parken. Daar heeft hij een 
belangrijke bijdrage aan geleverd. 
Lopend en fietsend door onze wijken 
viel het hem op dat dat er nogal wat 
mankeerde aan de straatnaamborden. Ze 
waren vies, beschadigd, hingen op ver-
keerde plaatsen, of waren afwezig. Van al 

  

Impressie van het vernieuwde NH Hotel Atlantic, gezien vanaf de Deltapromenade van Nieuw 
Kijkduin. Voor de uitbreiding is onlangs een omgevingsvergunning aangevraagd. Een groot deel van 
de oudbouw wordt gerenoveerd. 

 

Langs de kust wordt de nieuwe boulevard met de terrassen voor de horeca  en winkels aangelegd.  

Middin 
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tweede deel van de vervangende nieuwbouw van de huisvesting. Het eerste deel betreft een complex 
van drie bouwlagen met ieder 16 studio’s  en bijbehorende voorzieningen. Wij hebben in de zienswijze 
(zie ook Wijkinfo 4 -2023) aandacht gevraagd voor de aantasting van de privacy van de 
woonwagenbewoners. Wij zijn benieuwd wat de gemeente gaat doen, om na de berisping door het 
College voor de Rechten van de Mens in 2018 betreffende de ongelijke behandeling van 
woonwagenbewoners, niet opnieuw tot de orde te worden geroepen. 
Bij het tweede deel komen de twee overige gebouwen aan de orde. Complex 2, tegenover de 
woningen in Duinslag, heeft in de vergunningsaanvraag 2 bouwlagen en complex 3 met 3 bouwlagen 
loopt parallel aan de woningen aan de Buitenklingen. Onze zienswijze gaat vooral om de oneigenlijke 
argumenten die de gemeente in het Plan Uitvoeringskader Kader (PUK) gebruikt om de ligging van de 
gebouwen te onderbouwen. Wij zien graag dat deze gebouwen van plaats gewisseld worden.    
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die zaken heeft hij een uitgebreid rapport 
gemaakt, dat op 12 december tijdens een 
vergadering van de Commissie Loosduinen 
aan stadsdeeldirecteur Corinne den Heijer 
werd aangeboden. Zij bedankte Johan, 
maar liet ook fijntjes weten dat in 2024 de 
aanbevelingen om financiële redenen mis-
schien nog niet allemaal kunnen worden 
uitgevoerd.

Aanbieding rapport straatnaamborden

Andere werkzaamheden
In 2023 werden op veel plekken in onze 
wijken de straten opengebroken. Riolering, 
water- en gasleidingen en tramrails werden 
vervangen. Ook in 2024 moet er nog veel 
gebeuren. In Bohemen Midden gaat na de 
zomervakantie de riolering op de schop. In 
Bohemen Zuid, de buurt Meer en Bos en 
in Oud-Waldeck-Noord worden leidingen 
vervangen. Ook de speeltuin in Meer en Bos 
krijgt een grondige opknapbeurt.

Nieuwe leidingen Heliotrooplaan

De speeltuin in Meer en Bos

De EeF (Entree en Fietsenstalling) is 
gereed en men is nu druk bezig met 
het aanleggen en omleggen van de 
toegangswegen. Bij de toegang van de 
parkeergarage valt op dat er twee aparte 
ingaande rijstroken zijn aangelegd. Eén 
voor de bezoekers van de badplaats en 
een tweede speciaal voor de bewoners 
van de nieuwe appartementsgebouwen. 
Zo hoeven de laatsten op drukke dagen 
niet in de file te staan om bij de voor hun 
gereserveerde parkeerplek te komen.
Het fietspad langs de ‘sterflats’ is verlegd 
naar de gevelzijde van de nieuwbouw.
Hierdoor is er een betere en veiligere 
situatie ontstaan voor de fietsers, omdat
hierdoor nu het kruisen van de weg, voor 
het auto- en busverkeer, niet meer
noodzakelijk is. Het fietspad wordt vanuit 
de duinen, vanaf het NH Hotel, verder
langs de gevels doorgetrokken tot achter 
de busbuffer langs en sluit dan gelijk
aan op het bestaande fietspad dat nu 
omhoog de duinen ingaat. Het ‘gepuzzel’
op de kruising Hoek van Hollandlaan/
Westkapellelaan over ‘hoe hier verder’ is
dan ook opgelost.
Boven de fietsenstalling van de EeF wordt 
een ‘duingebied’ gecreëerd, dat qua
uitstraling aan moet gaat sluiten op de 
plantsoenen voor de flats aan de
Kijkduinsestraat. Daardoor moet er een 
mooie eenduidige entree ontstaan, die
uitnodigt om onze badplaats te bezoeken. 
Voor de flats aan de zuidzijde van de
Kijkduinsestraat is men inmiddels al 
begonnen om het oude plantsoen om te
vormen tot duingebied.

Aan de zeekant van dit nieuwe ‘duin-
gebied’ komt een bastion waarop onze
vertrouwde, aangepaste en gereno-
veer de, vuurtoren komt te staan. Onder 
dit verhoogde deel met de vuurtoren, 
komt een horeca uitgiftepunt. Ook daar 
is men nu zichtbaar druk bezig met het 
aanleggen van de funderingen en de 
noodzakelijke keerwanden.

Het zandpakket van de nog aan te leggen 
boulevard ligt nu op hoogte en de
aannemer is druk bezig met de verdere 

afwerking en inrichting. Op de betonnen
‘biggenruggen’ wordt het zitgedeelte van 
de banken aangebracht en aan de rand
van de boulevard staan de metalen 
beugels waaraan het hekwerk wordt 
bevestigd. Het reeds bestrate gedeelte van 
de boulevard, bij Pavarotti en het
Pan nenkoekenhuis, wordt uiteindelijk 
vervangen voor de definitieve bestrating
van de gehele boulevard in natuursteen.

Op 12 augustus a.s. moet alles klaar zijn 
voor de finish van de 1e Etappe van de
Tour de France Femmes.

Arthur van Rijswijk

Werkzaamheden openbare 
ruimten Nieuw Kijkduin
Voor wie regelmatig een wandeling maakt in het ‘Nieuwe Kijkduin’ valt op dat 

de werkzaamheden daar steeds meer inzicht geven in de nieuwe uiteindelijke 

situatie. 
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Tien jaar Cultuurankers Den Haag: 
een groot succes
Een concert, een toneel-, cabaret- of dansvoorstelling op loop- of fietsafstand in een gastvrije omgeving die 

ruimte biedt voor ontmoetingen met buurtbewoners, en ook nog gratis toegankelijk. Te mooi om waar te 

zijn? Je zou het bijna denken, maar het bestaat. Hoe dat mogelijk is, vertelt Agnes Schüller, programmaleider  

Cultuuranker Loosduinen, waaronder de bibliotheken Loosduinen en Nieuw Waldeck vallen.  

De ontmoeting met Agnes Schüller vindt plaats in bibliotheek 
Nieuw Waldeck op de Rossinilaan. De ontvangst is hartelijk en er 
heerst een energie van aangename bedrijvigheid. Een groepje 
kinderen zit aandachtig te luisteren naar een voorlezer. Aan de 
uitleenbalie worden vragen van allerlei aard beantwoord, hier en 
daar zit iemand rustig te lezen. ‘’Waar de voorlezer en de kinderen 
nu zitten, die ruimte kunnen we omtoveren tot een heus theater. 
Alle boekenbakken hebben wieltjes, dus die rijden we zo weg. We 
hebben een podium met theaterbelichting en een achtergrond-
gordijn, we hebben audiovisuele middelen en een vleugel. Deze 
aanpassingen zijn enkele jaren geleden voor ons als Cultuuranker-
locatie gedaan’’, legt Agnes uit. 

Wat kun je vertellen over tien jaar Cultuuranker?  
De Cultuurankers zijn ontstaan op initiatief van de gemeente Den 
Haag om kunst- en cultuurparticipatie in de wijken te stimuleren. 
In het begin moesten we dit met z’n allen vorm proberen te 
geven, niemand wist nog precies hoe en wat. Inmiddels hebben 
we grote stappen kunnen zetten en is het een enorm succes 
gebleken. In bibliotheek Nieuw Waldeck begonnen we met 
muziekochtenden. De eerste paar keer gingen de medewerkers 
zelf maar in de zaal zitten ter opvulling. Nou, dat is allang niet 
meer nodig. We hebben een vast publiek en we hopen een nog 
veel groter publiek te bereiken. Met ons gevarieerde aanbod zitten 
we nu op ruim vijftig voorstellingen per jaar. Het sociale element 
van elkaar ontmoeten is daarbij ook belangrijk, een bibliotheek 
is laagdrempelig. Onze vaste medewerkers Myrthe en Hiske zijn 
voor velen een bekend gezicht in de bieb en een makkelijk aan-
spreekpunt. Ikzelf ben meestal aanwezig tijdens voorstellingen. 
Wij horen graag van de wijkbewoners wat hun behoeftes zijn, 
welke vorm van podiumkunst hun voorkeur heeft. Op het podium 
zien we ook graag mensen uit de buurt. Er zijn vaak verborgen 
talenten die we naar voren proberen te halen. Musici, acteurs, 
cabaretiers, dansers, woordkunstenaars, we zijn steeds weer op 
zoek naar nieuwe talenten, verbindingen en ideeën. Niet alleen 
voor volwassenen, maar ook voor kinderen. We werken intensief 
samen met scholen en andere culturele partners. Zo zijn we actief 
tijdens de nationale voorleesdagen, de kinderboekenweek en 
in de voorjaarsvakantie met de interactieve voorstelling Krokus 
Kabaal. 

Welke voorstellingen zijn favoriet bij het publiek? 
Moeilijk te zeggen, eigenlijk alles wel. Misschien staat muziek 
toch op nummer één, zowel klassiek als jazz. We hebben ook een 
aantal colleges muziekgeschiedenis met Gregor Bak geprogram-
meerd. Elke keer wordt een ander tijdperk belicht en elke keer 
neemt Gregor een dirigent, zanger of instrumentalist mee. 

Wat doet het Cultuuranker verder nog? 
Iets waar we heel trots op zijn is het festival Loosduinen Gaat 

Los dat jaarlijks terugkeert in november. We presenteren dan 
een breed scala aan culturele activiteiten voor jong en oud op 
diverse locaties, in samenwerking met (culturele) partners uit het 
stadsdeel. In totaal zijn er acht Cultuurankers in Den Haag. Wij 
overleggen onderling intensief met elkaar en met andere culturele 
partners en organiseren ook gezamenlijke evenementen. We 
proberen steeds tot een mooi aanbod te komen in elk stadsdeel, 
gericht op de behoeftes van de diverse stadsdelen. Het is daarom 
van belang dat mensen zich laten horen met hun wensen. Dat kan 
in de bibliotheek, per e-mail, telefonisch of wanneer we aanwezig 
zijn op evenementen.  

De voorstellingen in de bibliotheek zijn dus gratis toegankelijk. 
Kan iedereen zomaar binnenlopen? 
Het enige wat we van belangstellenden vragen is zich van tevoren 
aan te melden, zodat we weten op hoeveel mensen we mogen 
rekenen en hoeveel stoelen we klaar moeten zetten. We kunnen 
niet meer publiek toelaten dan officieel is toegestaan. Reserveren 
kan online via onze website of aan de balie van de bibliotheek. De 
agenda is online in te zien. We hebben ook een nieuwsbrief waar-
voor men zich kan opgeven. Het is allemaal te vinden op www.
bibliotheekdenhaag.nl. Via die website kun je doorklikken naar je 
eigen bibliotheek, naar de agenda en naar het contactadres. 

Wat zijn jouw wensen voor 2024?
Nog meer participatie: samenspraak met de wijkbewoners, bezoek 
van en optredens door wijkbewoners. Kunst en cultuur zijn zo 
belangrijk voor de cohesie in de wijk. We zijn trots op wat we heb-
ben bereikt in de afgelopen tien jaar en willen graag weer nieuwe 
stappen zetten in de komende jaren.

Jeannette Biesbroeck

Agnes Schüller

http://www.bibliotheekdenhaag.nl
http://www.bibliotheekdenhaag.nl
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Zoals te doen gebruikelijk wil ik eerst even 
terugblikken op het jaar 2023, een veel 
bewogen jaar, waarin we hebben getracht 
zonder corona-beperkingen de draad weer  
op te pakken. Zo bleek met name het orga-
niseren van bijv. de bewoners informatie 
avond niet eenvoudig. In het verleden 
liep dit soepel, maar nu leek het of we de 
organisatie opnieuw moesten uitvinden.

Eén van de speerpunten van het afgelopen 
jaar was de verjonging van het bestuur. 
Op 1 juli heeft de penningmeester Henk 
Maasland definitief afscheid genomen, 
waardoor het bestuur verder is gegaan met 
4 leden. Het beheer van de financiën is 
noodgedwongen in handen gegeven aan 
een administratiekantoor. Hoe we ook ons 
best deden aanvulling van het bestuur te 
krijgen, niets lukte tot er zomaar in oktober 
twee kandidaat bestuursleden uit de lucht 
kwamen vallen. Deze twee werden met 
open armen ontvangen en zijn nu in de 
“snuffelfase” aan het meedraaien in het 
bestuur. Een penningmeester vinden bleek 
een haast onmogelijke zaak, maar ziedaar 
aan het einde van het afgelopen jaar 

hebben zich twee mensen gemeld voor 
een nader gesprek. De herhaalde oproepen 
in de WijkInfo hebben toch tot dit resultaat 
geleid. Zou het dan toch eindelijk lukken 
een voltallig bestuur aan de leden voor te 
stellen op de ALV in maart??

Héél voorzichtig zijn we weer gestart met 
het organiseren van lezingen, één maal per 
maand op de woensdagmiddag. In 2023 
met wisselend succes. Wellicht dat 2024 
een gunstiger jaar wordt voor dergelijke 
bijeenkomsten.

Het ledenbestand blijft vrij constant schom-
melen rond de 550. Uiteraard zijn we blij 
met zoveel steun, maar van een bewo-
nersaantal in onze wijken van circa 20.000 
zou toch zeker 1% lid van de vereniging 
moeten kunnen zijn, temeer daar de focus 
van BWK ligt op het leefbaar houden van 
de woonomgeving in de ruimste zin van 
het woord. In dat opzicht bereik je bij de 
diverse instanties meer met een brede 
ondersteuning, zoals het tegengaan van 
hoogbouw, het bestrijden van de op handen 
zijnde parkeerbelasting en het samenwer-

ken met het groenbeheer van de gemeente 
om de parken, grote groengebieden en 
duinen op orde te houden.
Lid worden kost slechts 4 drukken op 
de knop van onze website. Dus geachte 
aanwezigen, bent u nog geen lid? Begin 
het nieuwe jaar goed en zorg dat een 
blij secretariaat veel werk krijgt aan de 
ledenadministratie.

Het wijkberaad
Het wijkberaad neemt verreweg de meeste 
tijd van het bestuur in beslag, ondersteund 
door de commissie ROWM (Ruimtelijke 
Ordening, Welzijn en Milieu). Met name 
de bouwprojecten vergen veel aandacht, 
zoals de nieuwbouw Wonnebaldschool, de 
nieuwbouw van het Wijndaelercentrum, 
het project Driehoek, dit is de herontwik-
keling van het de Savornin Lohmanplein 
en omgeving, en het in aanbouw zijnde 
appartementencomplex Loos, de voorma-
lige ontmoetingskerk.

Dan het Nieuwe Kijkduin
Dit deel van ons werkgebied groeit gestaag. 
Ik heb het gevoel dat een klein percentage 
van de bewoners dat absoluut tegen de 
nieuwbouw was, zich nu uitspreekt vóór de 
ontwikkeling en met name voor de ontwik-
keling van de omgeving van de gebouwen 
en de herinrichting van het Deltaplein. 
Schoorvoetend gaan de omwonenden en 
bezoekers het Nieuwe Kijkduin accepteren 
en op termijn wellicht ook omarmen. Het 
wordt echt een mooie, moderne fami-

Nieuwjaarsreceptie 
11 januari 2024

Nieuwjaarsrede, uitgesproken door voorzitter Hank Hoogwout

Dames en Heren, 

Van harte welkom op de Nieuwjaarsreceptie van de 79 jaar oude wijkvereniging 

en het 28 jaar jonge wijkberaad Bohemen, Waldeck en Kijkduin, kortweg BWK 

genaamd. Fijn dat u in grote getale aanwezig bent om elkaar met het bestuur een 

gezond 2024 toe te wensen. We zijn het bijna alweer vergeten dat we in 2020 en 

2021 geen Nieuwjaarsreceptie konden houden door de coronapandemie. Een reden 

te meer om extra te genieten van deze dag.
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lie-badplaats.
Helaas is de realiteit zo dat wanneer Nieuw 
Kijkduin klaar is, het hotel gaat beginnen 
met renovatie en nieuwbouw. De badplaats 
Kijkduin zal nog wel een aantal jaren een 
bouwplaats blijven. Enig zicht op wanneer 
het Atllantic Hotel wordt gerenoveerd, de 
aanbouw zal starten en klaar is, is er op dit 
moment nog niet. Het wijkberaad houdt 
dit scherp in de gaten middels Arthur van 
Rijswijk en Eric van Baarsel, de bestuurders 
van de voormalige St. Bewonersorganisatie 
Kijkduin, die ons met raad en daad bijstaan.  
De omwonenden wordt om begrip 
gevraagd voor de overlast bij de bouw,  
maar wij zetten ons ervoor in dat zij beter 
en meer geinformeerd worden. Nu tast 
iedereen in het duister en is de planning 
geheel onbekend. 

Help het leefmilieu in onze wijken
Aangestuurd door de EU neemt onze over-
heid veel landelijke maatregelen gericht 
op verbetering van klimaat en natuur. Voor 
ons als wijkvereniging/wijkberaad is het 
belangrijk ons in te zetten voor een gezond 
milieu in onze wijken, door heel simpel te 
zorgen dat er geen afval meer in het milieu 
terecht komt, dat de hondenpoep wordt 
opgeruimd, geen sigarettenpeuken meer op 
straat gegooid, enzovoort. Als kind , ja, ja,  
jááren geleden, werd ik al terug geroepen 
door mijn ouders om gevallen dingen direct 
op te rapen. Als je het vriendelijk vraagt 
aan je medemens, hoef je niet bang te 
zijn een messteek als dank te ontvangen. 
Reageer positief!

Ogen & Oren
Van onschatbare waarde is de projectgroep 
Ogen & Oren. Deze vrijwilligers zetten 
zich in voor hun wijk en fungeren als 
aanspreekpunt voor informatie, klachten 
en dergelijke, die veelal door de mensen 
zelf worden opgelost. Daarnaast voeden ze 
met hun ervaringen de commissie ROWM 
en uiteindelijk het bestuur. De projectgroep 
bestaat al sinds juni 2011 en is gestart 
met twee mensen uit de buurt en twee 
bestuursleden. Op dit moment zijn er 16 
deelnemers die op de 4 jaarlijkse bijeen-
komsten hun ervaringen uitwisselen met 
vertegenwoordigers van het stadsdeelkan-
toor, de wijkagenten en de handhavers. 

Redactie WijkInfo
Een woord van dank gaat uit naar de 
redactieleden van de WijkInfo die 4x per 
jaar zorgen voor een mooi en informatief 
blad, dat heel goed gelezen wordt door de 
wijkbewoners. De huidige twee leden, Jean-

nette en Richard, hebben hun handen vol, 
té vol, om voor elke uitgave een boeiend 
artikel te schrijven. Nu wordt gezocht naar 
een extra redactielid dat zich kan bezighou-
den met het afnemen van interviews zodat 
de nieuwswaarde van de WijkInfo optimaal 
blijft.

En dan tot slot: Op dit moment heerst er 
veel onvrede in de wereld, in Nederland, 
in Den Haag. Men is het niet eens met het 
beleid, vindt dat het anders moet en komt 
in opstand. Hoe het dan wel moet wordt 
er vaak niet bij gezegd. Het zich afzetten 
tegen alle geldende regels, werkwijzen 
en optredens leidt in veel gevallen tot 
onvrede, ruzie en in het ergste geval tot 
oorlog, waarmee we dagelijks via de media 
worden geconfronteerd. 
De wens van het bestuur en mijzelf 
persoonlijk is dat we dit jaar verdraagzamer 
zijn jegens elkaar, niet gelijk in de gordijnen 
vliegen als het even niet mee zit. Laten 
we proberen in rustig onderling overleg tot 
resultaten te komen die voor iedereen aan-

vaardbaar zijn. Zo zou de vrede een stapje 
dichterbij kunnen komen. Hieraan kunnen 
we met z’n allen iets aan doen.
Laten we accepteren dat er medemensen 
op de vlucht zijn, die op uitnodiging van 
onze regering in Nederland een onder-
komen hebben gekregen. Ik ben ervan 
overtuigd dat het u en hen een goed gevoel 
zal geven als u eens een praatje met de 
tijdelijke bewoners maakt.

Graag wil ik een toast uitbrengen 
op dit nieuwe jaar. 
Ook in 2024 staan de bestuursleden en 
de vrijwilligers weer paraat om met veel 
energie en enthousiasme aan de slag te 
gaan. Er zullen weer veel mogelijkheden 
zijn voor een ieder van u, hopelijk in goede 
gezondheid. 

Niet te vergeten een toost op Mayke en 
Jan Hofker: met dank voor hun inzet om de 
catering op rolletjes te laten lopen en het 
gezellig maken van de entourage van onder 
andere deze Nieuwjaarsbijeenkomst!!

                                          Proost!

Wijkagenda Kijkduin, Bohemen en 
Meer en Bos 
De gemeente Den Haag heeft voor de verschillende stadsdelen een plan 

ontwikkeld om de leefbaarheid te bevorderen middels een wijkagenda.

Onze wijken zijn in 2023 in kaart gebracht 
door de projectleider van de gemeente. 
Door middel van een enquête en een 
aantal bijeenkomsten waar de diverse 
aandachtspunten werden belicht, konden 
ook bewoners hun steentje bijdragen. 
Deze punten zijn vertaald in een Wijk-
agenda waar de gemeente een uitvoering-
straject aan heeft gekoppeld. De agenda 
heeft een looptijd van 2024 tot 2027.
Deze wijkagenda werd maandag 5 

februari jl.  aan de stadsdeelwethouder 
gepresenteerd tijdens een  bijeenkomst 
in het Wings gebouw. Bewoners waren 
hiervoor uitgenodigd en een groot aantal 
gaf hieraan gehoor.
Het wijkberaad zal de komende jaren de 
uitvoering van de agenda blijven volgen 
en waar mogelijk de helpende hand 
bieden. 
Via de WijkInfo houden we u op de 
hoogte van de ontwikkelingen.

Foto: N
oortje van Zeijst
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     Voeding & Leefstijl als Geneesmiddel    
               Orthomoleculair geneeskundige praktijk  
                               volgens de kPNI      
 
    Het verhelpen van klachten/ziekten door optimale  
    toediening van voedingsstoffen of nutriёnten, 
    teneinde het heelproces positief te beїnvloeden. 
  
    Graag help ik u op weg naar een optimale  
    gezondheid. 
 
    Praktijkadres: 
    Oostvoornelaan 26 2554 BH Den Haag 
    Telefoon : 06 23 13 48 66 
 
    contact@voedingenleefstijlalsgeneesmiddel.nl 
    www.voedingenleefstijlalsgeneesmiddel.nl 
      
    Telefoon: 06 23 13 48 66 of 070 24 61 01 
            
            
            
            
            
            
            
            
            
    
 

Lydia de Hoogh RB is Register Belastingadviseur, 
financieel planner en administrateur en de  
drijvende kracht achter Accurate 4u. 
Deskundigheid, professionaliteit en persoonlijke 
aanpak staan centraal bij alle aangeboden  
dienstverlening. 
   

U kunt als particulier en bedrijf bij ons terecht  
voor al uw belastingaangiften, advies, toeslagen, 
administratie, financiële planning, bewindvoering,  
afhandeling nalatenschappen, estate planning en 
nog veel meer. 
Maak gerust een afspraak om de mogelijkheden te 
bespreken! 
 
Bezoek aan kantoor alleen op afspraak 
Hoek van Hollandlaan 4 
2554 EB  Den Haag 
T 070 368 59 07 
E lydiadehoogh@accurate4u.nl 

Bezoek aan kantoor alleen op afspraak

Wij zijn er voor u met een betrouwbaar en persoonlijk 
advies. Bij twijfel of vragen kunt u altijd langskomen. 

• Gratis bezorging aan huis

•  Deze apotheken zijn op zaterdag open: 
Bohemenwijk Apotheek van 9.00 - 13.00 uur 
Apotheek van Laaren van 9.00 - 12.00 uur

•  Een 24-uurs medicijn uitgifteautomaat
treft u aan bij de Bohemenwijk en Akelei Apotheek

Samen voor 
uw gezondheid

Laan van Meerdervoort 1306
Tel 070-3685810

info@bohemenwijkapotheek.nl
www.bohemenwijkapotheek.nl

Akeleistraat 35m
Tel 070-3089800

info@akeleiapotheek.nl
www.akeleiapotheek.nl

Laan van Meerdervoort 629
Tel 070-3608683

info@apotheekvanlaaren.nl
www.apotheekvanlaaren.nl
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André en Jan, wat kunnen jullie vertellen 
over de geschiedenis van de wijkbus? 
In 1979 kochten een paar vrienden uit 
Loosduinen een busje, het werd de eerste 
wijkbus van Den Haag. Het doel was oude-
ren en mindervaliden betaalbaar vervoer 
te bieden van deur tot deur, binnen hun 
eigen stadsdeel. Daaronder vallen onder 
andere de wijken waarin dit blad wordt 
verspreid: Waldeck, Bohemen en Kijkduin. 
Er werd een stichting opgericht met de 
naam VIOOL (Vervoer Invaliden en Ouderen 
Omgeving Loosduinen) die volledig wordt 
gerund door vrijwilligers. Inmiddels zijn 
er twee lease-bussen, die worden gefi-
nancierd door de gemeente in het kader 
van het ouderenbeleid. De brandstof – nu 
nog diesel, binnenkort gaan we elektrisch 
rijden – wordt betaald van de bijdragen van 
de passagiers, die wij ‘donateurs’ noemen, 
omdat het een stichting betreft. 

Hoe werkt de registratie voor VIOOL en het 
aanmelden voor een rit? 
Wie gebruik wil maken van onze diensten 
kan zich als belangstellende bij ons aanmel-
den. Wij bezoeken die persoon aan huis ter 
eerste kennismaking en dan leggen we uit 
hoe alles in z’n werk gaat. Ook kunnen we 

meteen zien hoe mobiel de aanvrager is. Rol-
stoelen kunnen we niet meenemen, rollators 
wel. De bussen zijn uitgerust met een lift, 
zodat niemand de hoge opstap en afstap 
hoeft te maken. Wij vragen een donatie 
van 25 euro per kwartaal (30 euro voor een 
stel of een alleenstaande plus begeleider). 
Voor dat bedrag kan men in principe een 
onbeperkt aantal ritten bestellen. Op som-
mige dagen is het erg druk, daarom is het 
altijd raadzaam een rit minstens twee dagen 
van tevoren aan te vragen. Wij rijden elke 
werkdag tussen 9.00 uur en 17.00 uur. Het 
nummer voor een eerste kennismaking en 
het aanvragen van een rit is 070 – 2052599. 

Wordt er veel gebruikt gemaakt van de 
wijkbus? 
We hebben zo’n 10.000 ritten per jaar, dus 
ja, de behoefte is groot. We hebben een vast 
team van, op dit moment, 17 chauffeurs. 
Voor degenen die vaak met ons meerijden is 
het fijn dat ze veelal dezelfde gezichten zien, 
dat geeft een vertrouwd gevoel. Het sociale 
contact is erg belangrijk, we maken een 
praatje en we merken regelmatig dat we 
mensen even uit hun isolement halen. Vooral 
na corona was iedereen heel blij er weer op 
uit te kunnen. 

Wat brengt dit werk je als vrijwilliger? 
We krijgen nogal wat persoonlijke verha-
len te horen, hetgeen aangeeft dat we 
ook een sociale functie hebben. We zien 
hoe dankbaar mensen zijn dat ze op een 
vertrouwde manier van A naar B worden 
gebracht, daar krijgen wij energie van. Voor 
ons is geen dag hetzelfde. Het feit dat zes 
chauffeurs recent zijn onderscheiden met 
een stadsspeld voor meer dan tien jaar 
trouwe dienst, illustreert al hoe graag ze dit 
werk doen; als je er eenmaal aan begint, 
wil je niet meer stoppen. We hebben een 
fijn team, dat telt ook. Als chauffeur heb je 
een halve dag per week dienst. Groot rij-
bewijs of een speciaal chauffeursdiploma is 
niet nodig, een sociale instelling en aardig 
wat geduld zijn wel wenselijke eigenschap-
pen. Je kunt ook als telefonist werken; dat 
neemt slechts een uur per week in beslag. 
De telefonist doet tevens de planning. Onze 
vrijwilligers zijn vitale (semi-)pensionado’s, 
de maximum leeftijd voor chauffeurs is 80 
jaar. We kunnen altijd nieuwe vrijwilligers 
gebruiken. 
Neem daarvoor contact op met André van 
Dongen op nummer 06 – 40134672. 

Jeannette Biesbroeck

Wijkbus VIOOL
Al 45 jaar rijdt wijkbus VIOOL vijf dagen per week kris kras door stadsdeel Loosduinen. Een team van vrijwillige chauffeurs brengt 

ouderen en mindervaliden naar een winkelcentrum, naar artsen en therapeuten, naar partners in een verpleegtehuis, naar 

familie en vrienden en nog veel meer plekken. Onlangs werd een aantal VIOOLvrijwilligers onderscheiden met een stadsspeld. 

Een mooie aanleiding voor een gesprek met André van Dongen, bestuurssecretaris en chauffeur, en Jan Kalkhoven, chauffeur.

Jan Kalkhoven  (links) en André van Dongen
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Ogen en Oren 
Het project Ogen en Oren heeft als doel het vergroten van de leefbaarheid in onze 
wijken. De deelnemers, de ‘Ogen en Oren’, kijken met een speciale blik naar hun 
buurt. Zij letten extra op wat er niet goed gaat. 

Wijk Deelnemer Email Telefoon
A Hank Hoogwout hankhoogwout@kpnplanet.nl 070-3256673 / 06-53729564

B André Smit alc.smit@gmail.com 070-3684501 / 06-23441037

C  Jos Cuppens j_cuppens@hotmail.com 06-20263415

D Chris Timmermans c.f.timmermans@rowend.nl 06-53292079

E Hank Hoogwout hankhoogwout@kpnplanet.nl 070-3256673

F
Nastja Duijsters
Casper van Dort

nastjaduijsters@cs.com
casper@cavado.nl

070-3235513
06-43816502

G Simone Steenbergen simoneleene@hotmail.com 070-3688149

H Gerard Kulker gerardkulker@gmail.com 06-22240083

I Conny Margadant tocomargadant@gmail.com 06-14969820

J Sylvia Tempelman sylviatempelman@ziggo.nl 06-11221837

K Wilma den Heijer wilma@heijer.eu 06-42757642

L Wilma den Heijer wilma@heijer.eu 06-42757642

M  Saskia van Niekerk frederik 1950@gmail.com 06-12220838

N Wilma den Heijer a.i. wilma@heijer.eu 06-42757642

O Nettie Baak nettie.baak@gmail.com 06-37648263

P Peter Lincewicz wap.lincewicz@gmail.com 06-53361011

R Gees Hoenderken geeshoenderken@hotmail.com 070-3684904

S Hans Out ht.out@outlook.com 06-43605931

Dit kan gaan om de fysieke ruimte: 
verkeers overlast, niet functionerende straat-
verlichting e.d., maar ook sociale proble-
matiek, bijvoorbeeld iemand die dreigt te 
vereenzamen, kan worden gesignaleerd. 
Wijkbewoners kunnen het ‘Oog en Oor’ 
bellen of mailen om afwijkingen door te 
geven.
Bij de ‘Ogen en Oren’ gaat het om het 
signaleren en een weg zoeken voor een 
oplossing van de problematiek. Daar zijn 
veel instanties voor. 

Gesignaleerde onvolkomenheden 
betreffende grotere projecten, zoals nieuw 
asfal teren van straten, trottoirs die scheef 
liggen, worden door het Wijk beraad onder 
de aandacht gebracht van het stads deel-
kantoor Loosduinen.

Voor informatie en aanmelden kunt u 
contact opnemen met het kantoor van het 
wijkberaad, geopend dinsdag en donderdag 
van 09.00 tot 12.00 uur. U kunt ons 
natuurlijk ook mailen: info@walboduin.nl.

Verslag vergadering 
Projectgroep Ogen en Oren 

Op 15 december 2023 zijn de deelnemers 
aan de projectgroep O&O weer bijeen 
geweest, met een bijna voltallige bezetting.
Aan de orde is geweest de bij herhaling 
gemelde overlast van jongeren in het bus-
hokje op de hoek van de Balsemienlaan/
Lobelialaan. De politie is op de hoogte maar 
de overlast blijft. Volgende bijeenkomst die 
door de wijkagent wordt bijgewoond komt 
dit punt weer aan de orde.
Er is aandacht gevraagd voor de werkzaam-
heden van de energiecoach die kosteloos 
bij u langs komt en daarbij aanbevelingen 
doet voor energiebesparende maatregelen, 
en ook vaak indien nodig kleine aanpassin-
gen doet in de huizen. 
Via www.duurzaamdenhaag.nl kan een 
afspraak worden gemaakt.
Na de heropening van het kruispunt Laan 
van Meerdervoort/Aaltje Noordewierstraat 
zijn veel klachten binnengekomen over het 
lawaai dat de tram RR3 bij de bocht maakt. 
Na intensieve bemoeienis van de wijkverte-
genwoordiger heeft uiteindelijk de HTM een 
snelheidsbegrenzer gemaakt voor de tram 
zodat de bocht langzamer wordt genomen. 
Geluidsoverlast weg, iedereen gelukkig.
Dave Smit, vertegenwoordiger stadsdeel-
kantoor, deelt mee dat de App Beter Buiten 
gaat verdwijnen. In de plaats daarvan 
komt de App ‘Signalen’. Het betreft hier 
een systeem waar zaken kunnen worden 
gemeld die de veiligheid raken en waarvan 
de aanpak spoed vereist. Het is een zoge-
zegd ‘zelfdenkend systeem’. Op de website 
van de gemeente Den Haag staat hierover 
nadere informatie: www.denhaag.nl.
Naar aanleiding van diverse vragen over 
de zichtbaarheid van de zebrastrepen bij 
voetgangers oversteekpunten antwoordt 
Dave dat er een algehele planning ligt om 
de sleetse zebra’s te herstellen, zeker daar 
waar het gevaarlijke situaties betreft.
De volgende vergadering is 11 maart 2024.
Om het jaar uit te luiden en om op het 
nieuwe jaar te toosten wordt door het 
bestuur van het wijkberaad een drankje 
en een hapje aangeboden, waarna er een 
kerstattentie voor de deelnemers wordt 
uitgereikt.

NB. Voelt u ervoor om mee te doen aan het 
project Ogen & Oren? Voor de wijken K en L 
wordt nog gezocht naar twee deelnemers/
bewoners om in die omgeving een oogje 
in het zeil te houden! U kunt zich per mail 
melden info@walboduin.nl.

http://www.duurzaamdenhaag.nl
http://www.denhaag.nl


   Verenigingsnieuws

Colofon 
Dit gedeelte van de Wijkinfo is bestemd voor de leden van de Wijkvereniging Bohemen-Waldeck-
Kijkduin en verschijnt net als de Wijkinfo vier keer per jaar. Kopij voor het volgende nummer kan tot 26 april 2024 worden 
aangeleverd. De kopij voor het verenigingsgedeelte kan per e-mail 
worden verzonden naar info@walboduin.nl, of per post naar het secretariaat, Alphons Diepenbrockhof 2, 2551 KE Den Haag. 
De redactie behoudt zich het recht voor om ingezonden berichten te weigeren, in te korten of tekstueel te wijzigen.

W I J K V E R E N I G I N G

— sinds 10 mei 1945 —

Bestuur
Op 29 december 2014 is het Wijkberaad, op verzoek van de Gemeente, omgezet in een 
aparte stichting. Ondanks deze administratieve scheiding blijven vereniging en beraad in  
hoge mate met elkaar verweven. Het Wijkberaad blijft een onderdeel van de Wijkvereniging, 
onder één bestuur. Het bestuur wordt op de jaarlijkse algemene vergadering van de Wijkver-
eniging gekozen.
Penningmeester a.i. Henk Maasland heeft zijn functie halverwege het jaar neergelegd. Het 
bestuur is hem zeer erkentelijk voor de kundige wijze waarop hij het penningmeesterschap 
heeft waargenomen. De financiële administratie van BWK is daarna tijdelijk verzorgd door 
administratiekantoor Accurate 4 U. Aan het eind van het verslagjaar bestond het bestuur uit:

v.l.n.r.: mevr. Hank Hoogwout - voorzitter, dhr. Herman van den Muijsenberg - vicevoorzitter, 
mevr. Cornelia v.d. Wacht – secretaris, vacature penningmeester, dhr. Bert van der Valk – lid.

Concept jaarverslag 2023
Wijkvereniging Bohemen, Waldeck en Kijkduin

va
ca

tu
re

Vereniging 
Volgens de statuten heeft de Wijkvereniging 
ten doel de behartiging van de gemeen-
schappelijke belangen en de versteviging 
van de band tussen de leden uit de wijken 
Bohemen, Waldeck en Kijkduin. Dat gebeurt 
door het organiseren van verenigingsacti-
viteiten en door deelname aan activiteiten 
gericht op samenlevingsopbouw. Daarnaast 
richt het wijkberaad zich op specifieke 
projecten.
Het aantal leden van de vereniging blijft 
redelijk constant. Ledenverlies door ver-
huizingen en overlijdens wordt gecompen-
seerd door nieuwe aanmeldingen. Aan het 
eind van het verslagjaar bedroeg het saldo 
ca. 550 leden.

Algemene ledenvergadering (ALV) 
De ALV werd op 30 maart 2023 gehouden. 
Een uitvoerig conceptverslag staat op onze 
website: www.walboduin.nl/verslagen. 
De voornaamste besluiten die werden 
genomen zijn:
- Goedkeuring van het concept-jaarverslag 

2022;
- Na een uitvoerige toelichting door de 

penningmeester verleent de Algemene 
Ledenvergadering het bestuur en de 

penningmeester a.i. decharge voor het 
gevoerde financiële beleid 2022;

- De vergadering verklaart zich akkoord met 
het voorstel van het bestuur dat de contri-
butie niet wordt verhoogd. De contributie 
voor het jaar 2024 wordt vastgesteld op 
17,50 euro.

Activiteiten
• De besturen van BWK en de Stichting 

Amadeus hebben met elkaar gesproken 
over hoe het nu verder moet na het -eufe-
mistisch gezegd- teleurstellende verlies 
van de accommodatie in de Bethelkerk. 
Voorlopig beperkt Amadeus het meren-
deel van de activiteiten tot de dinsdag-
middagen in het voormalige clubgebouw 
van Wings.

• Nu er geen grote beslissingen meer 
hoeven te worden genomen over 
Kijkduin-Bad, heeft het bestuur van de 
Stichting Bewonersbelangen Kijkduin 
besloten om de activiteiten van de stich-
ting per 1 januari 2023 te staken. Wel 
blijven de oud-bestuursleden van SBK, 
Eric van Baarsel en Arthur van Rijswijk, 
BWK ondersteunen voor wat betreft 
Kijkduin-Bad.

• In 2023 is een wijkagenda voor Kijkduin, 

Ockenburg en Bohemen, Meer en Bos 
ontwikkeld. Een wijkagenda is een plan 
voor en door de wijk met de belangrijkste 
verbeteringen voor de komende 4 jaren. 
In ons geval is dat 2024-2027. Er werden 
statistische gegevens verzameld, een 
wijkenquête gehouden en gesproken met 
bewonersorganisaties, om een wijkprofiel 
samen te stellen. Dat werd besproken in 
een tweetal bijeenkomsten voor belang-
stellenden in resp. clubhuis Quick en Villa 
Ockenburgh. Het eindresultaat wordt 
begin 2024 gepresenteerd.

Bijeenkomst Wijkagenda Quick

• Op de drukbezochte nieuwjaarsreceptie 
van 12 januari 2023, werd Jan Hofker in 
het zonnetje gezet. Het college van B&W 
heeft Jan, voor zijn inzet en jarenlange 
drukke bezigheden voor BWK, de 
stadsspeld van Den Haag toegekend. 
Kavita Parbhudayal, wethouder van Werk, 
Wijken en Dienstverlening, verrichtte de 
bijbehorende handeling. 

• Het organiseren van lezingen op de 
woensdagmiddagen is na de onderbrekin-
gen in de corona-periode weer opgestart 
met de lezing van Johan Bommelé over 
de zandmotor, gevolgd door de “Clowns-
lezing”, uitbundig verzorgd door Jan van 
Veldhoven, en “Kruidenieren in Loosdui-
nen” door dhr. H. Lemckert. 

• De bijna 20 vrijwilligers van Ogen en 
Oren signaleren en melden bij betrokken 
instanties zaken die naar hun mening aan-
dacht behoeven. Vier keer per jaar komen 
zij bij elkaar om ervaringen uit te wisselen 
en zo nodig om steun te vragen. De vaste 
contactpersoon van het Stadsdeelkantoor, 
Dave Smit, informeert over de voortgang 
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van door O&O aangedragen knelpunten 
en over projecten in onze wijken. Wijk-
agenten, BOA’s , de wegbeheerder andere 
deskundigen komen op uitnodiging 
vertellen over hun werk en beantwoorden 
vragen van de deelnemers.

Vergadering Ogen en Oren

• Het bestuur en de leden van de commissie 
Ruimtelijke Ordening, Welzijn en Milieu 
(ROWM), hielden zich met een groot aan-
tal onderwerpen bezig. Hieronder enkele 
voorbeelden. Meer informatie is te vinden 
in de Wijkinfo’s.
- Den Haag vangt grote groepen vluch-

telingen op, o.a. uit Oekraïne. In het 
voormalige patershuis aan de Treublaan 
is al een grote groep gehuisvest, vooral 
bestaande uit vrouwen en kinderen. 
Het wijkberaad heeft hen een bedrag 
toegezegd voor een gemeenschappe-
lijke maaltijd met een andere groep. 
De eigenaar van het patershuis heeft 
plannen om in 2024 te beginnen met 
sloop en nieuwbouw, dus dat betekent 
een verhuizing van de Oekraïners. In 
het voormalige gebouw van het Haags 
Centrum voor Onderwijsadvies aan de 
Zandvoortselaan heeft de Gemeente nog 
een Oekraïense groep geplaatst voor 
in ieder geval een jaar. Deze mensen 
vormen een dansgezelschap van ca. 90 
personen, die tijdelijk in het voormalige 
conservatoriumgebouw woonden.

HCO-gebouw

- Eind november kondigde de Gemeente 
aan dat in het Atlantic Hotel ca. 90 
asielzoekers zouden worden gehuisvest. 
Het ging om tijdelijke noodopvang tot 
15 januari 2023, omdat Ter Apel overvol 
was. Natuurlijk voelden omwonenden 
en bewonersorganisaties zich overvallen, 
omdat gezien de haast vooroverleg 
niet mogelijk was. Wel organiseerde 
de Gemeente voor belangstellenden 
op 28/11 een inloopavond in Pavarotti, 
waar mensen van de Gemeente (waar-

onder Burgemeester Van Zanen) en van 
het COA hen te woord stonden. Ook de 
dhr. Wilders kwam buiten langs, naar 
eigen zeggen om de omwonenden “een 
hart onder de riem te steken”, maar die 
waren vooral binnen. Voor zo ver bekend 
heeft het verblijf van de asielzoekers 
niet tot de door sommigen gevreesde 
overlast geleid.

Inloopavond opvang vluchtelingen hotel 
Atlantic 

- Vrijwel het hele jaar was er verkeers-
hinder in Bohemen. In Bohemen-Noord 
werd het rioolstelsel vernieuwd. Dat 
leidde tot veel ongemak voor bewoners 
en bezoekers.

Vervanging riolering Arabislaan

Op onze website werden de omleidin-
gen aangegeven. Aan het eind van het 
jaar leek de klus geklaard, maar enkele 
delen van de Hoefbladlaan waren 
verkeerd bestraat en de straatstenen 
moesten opnieuw worden gelegd.

 In Bohemen-Midden werden de 
hoofd-waterleidingen vernieuwd, een 
karwei waar ook al in Bohemen-Zuid 
mee werd begonnen.

 Op het HTM-traject over de Laan van 
Meerdervoort, De Aaltje Noordewier-
straat en de Bethovenlaan moesten 
delen van de tramrails worden ver-
nieuwd. Half oktober werd hiermee 
gestart en na 3 weken reden de trams 
al weer. Bebording gaf keurig aan 
waar het verkeer al of niet kon rijden. 
Het onderdeel “verkeershinder” op de 
gemeentelijke website bleef echter over 
deze ingrepen blanco.

- Zorginstelling Middin-Kijkduin deed 
een aanvraag voor een omgevingsver-
gunning voor het eerste gebouw ter 
vervanging van de verouderde huis-
vesting, zie Wijkinfo 4 2023. BWK heeft 
de Gemeente daarover een zienswijze 

gestuurd, met als kern een bezwaar 
tegen de ongelijke behandeling van de 
omwonenden. Dit eerste blok bedreigt 
de privacy van de bewoners van het 
aangrenzende woonwagenkamp. Wij zijn 
benieuwd wat de gemeente gaat doen, 
om na de berisping door het College 
voor de Rechten van de Mens in 2018 
betreffende de ongelijke behandeling van 
woonwagenbewoners, niet opnieuw tot 
de orde te worden geroepen.

 
- Eind 2020/begin 2021 ontstond onder 

omwonenden veel commotie over een 
uitgelekt plan van de Gemeente om op de 
plaats van een voormalige kleuterschool 
aan de Cornelie van Zantenstraat een 
gebouw voor huisvesting van uitstromers 
uit beschermd wonen te realiseren. 
Dat plan werd aanvankelijk afgeblazen. 
Inmiddels is in Den Haag het tekort aan 
woningen voor bepaalde doelgroepen zo 
groot, dat de Gemeente toch een gebouw 
wil realiseren. Ter voorbereiding is een 
uitgebreid participatietraject opgesteld, 
met als eerste handeling op 4-9-2023 
een voorbespreking voor een klankbord/
adviesgroep.

- In Kijkduin-Bad krijgt Nieuw Kijkduin 
steeds meer vorm. Op het eind van het 
jaar wordt gewerkt aan de boulevard, de 
ingangen van de EeF zijn zichtbaar, de 
ondergrondse parkeergarage onder de 
nieuwbouw en de laatste drie gebouwen 
daarboven worden afgewerkt. Wat er 
verder met het hotel gebeurt is nog niet 
verduidelijkt.

Ingang EeF

- Op verzoek van het bestuur heeft 
ROWM-lid Johan Bommelé gedurende 
het jaar een onderzoek gedaan naar de 
straatnaamborden in onze wijken. Daar 
bleek nogal wat mis aan te zijn. Borden 
ontbraken, waren verkeerd opgehangen, 
vies of beschadigd. De rapportage werd 
tijdens de vergadering van de Commissie 
Loosduinen aangeboden aan stadsdeel-
directeur Corinne den Heijer. Om dit te 
vieren bood BWK de aanwezigen een 
taart aan.

Cornelia van der Wacht 
secr. bestuur BWK
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U I T N O D I G I N G

Algemene Ledenvergadering 2024
Datum: donderdag 28 maart 2024

Aanvang: 19.30 uur. De zaal is open vanaf 19.00 uur

Plaats: Verenigingsgebouw Walboduin 
Alphons Diepenbrockhof 2 (achterkant Jumbo)

Agenda
 1. Opening
 2. Mededelingen
 3. Goedkeuring en vaststelling notulen ALV 2023
 4. Ingekomen stukken
 5. Goedkeuring en vaststelling Jaarverslag 2023
 6. Financiën - financieel verslag 2023
 7. Bevindingen kascommissie
 8. Décharge bestuur en penningmeester
 9. Benoeming kascommissie
10. Bestuursverkiezing 
11. Begroting 2024 en vaststelling contributie 2025
12. Rondvraag
13. Sluiting (21.00 uur)

Het jaarverslag kunt u vanaf medio maart 2024 vinden op onze website 
www.walboduin.nl. Het financieel verslag kan worden afgehaald in het verenigings-
gebouw, of per email opgevraagd info@walboduin.nl vanaf medio maart 2024.

Het door u gekozen bestuur ziet er vanaf 30 mei 2023 als volgt uit:
- J.H.M.Hoogwout, voorzitter  
- J.H.A.van den Muijsenberg, vice-voorzitter 
- C.van der Wacht, secretaris
- L.van der Valk, lid

Volgens het rooster treedt geen der bestuursleden af. De heer Maasland blijft ad 
interim penningmeester.

Na een paar vergaderingen als aspirant lid te hebben bijgewoond is het bestuur ver-
heugd aan de leden te kunnen voorstellen Koos Smitt als aankomend penningmeester. 
Koos heeft ruime ervaring als penningmeester en is een actief bewoner van één van 
onze wijken. We bevelen hem dan ook van harte bij u aan.

Ingevolge artikel 9 van de statuten geschiedt de benoeming van bestuursleden door 
de algemene vergadering uit één of meer voordrachten. Tot het maken van voordrach-
ten zijn zowel het bestuur als tien leden van de vereniging bevoegd. Een voordracht 
van kandidaten dient tenminste drie maal vierentwintig uur voor aanvang van de 
vergadering in het bezit te zijn van het bestuur. De voordracht moet zijn getekend door 
tenminste tien leden en door de voorgestelde kandidaat. 

Voor het bijwonen van de vergadering dient u uw komst te melden via 
info@walboduin.nl. De zaalindeling is namelijk afhankelijk van het aantal 
aanmeldingen.

Welkom nieuwe leden!
A. van der Zwart
A.L. de Bruyn Kops
fam Vos-Lubberdink
fam Hendriks
Mw. R. Heidt
mw. A. Rijken-Valewink
dhr. H. Bergdorff
mw. A. J. Kuijvenhoven
P.M.F. Haffmans
H.G. Lubberdink
C. Konijnenburg
mw. M.J.A. Hins
J. de Vreede

Politie
- Alarmnummer bij acute nood, levens-

gevaar of brand:  112
- Algemeen nummer: 0900-8844
- Politiebureau Loosduinen, Aaltje 
 Noordewierstraat 401, 25551 SH
 Geopend van maandag tot en met 

vrijdag: 09.00 – 18.00 uur
 Wijkagent: Sandra Gilbert
 Tel. 0900-8844 (vraag naar bureau 

Loosduinen)
 Email: sandra.gilbert@politie.nl

Brandweer
Bij brand 112
In alle andere gevallen 070 - 3621150 
Post Loosduinen/Segbroek tijdens 
kantooruren 070 - 3591511

Doktersnachtdienst
Tel. 070 - 3469669

Stadsdeelkantoor 
Loosduinen
Loosduinse Hoofdstraat 561 
2552 AE Den Haag
Directeur: Corinne den Heijer 
Email: loosduinen@denhaag.nl
Openingstijden: alleen op afspraak
Voor paspoorten en rijbewijzen wordt 
u verwezen naar stadsdeelkantoor 
Centrum of Escamp

Dierenambulance 
Den Haag
Tel. 070 - 3282828

Klachtentelefoon gemeente
Tel.: 14070

NUTTIGE ADRESSEN &
TELEFOONNUMMERS

W I J K V E R E N I G I N G

— sinds 10 mei 1945 —

http://www.walboduin.nl/
mailto:info@walboduin.nl
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